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Referat af skolebestyrelsesmødet den 14. december 2022 kl. 17.00 
 
Deltagere 
René Belsø (RB), Christina Sanne Hansen (CSH), Lise Gottlieb (LGO), Thor Thorsen Ahrends (TTA), Katrine Loug Jagd (KLJ), 
Frederikke Birke Pedersen (FBP), Karol Aftewicz (KAF) (9E), Peter Baike (PB), Sanne Haugaard (SH), Kenneth Brandt (KB) og Peter 
Vinkel (PV). 
 
Ikke til stede 
Anders Walthersdorf Frederiksen (AWF). 
 
1. Godkendelse af dagsordenen 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Nyt fra Elevrådet 
KAF orienterede om sidste elevrådsmøde, hvor de havde besøg af RB og KB. RB orienterede om skolebestyrelsens arbejde mm. 
I forhold til projektet Pas godt på Skovshoved Skole drøfter elevrådet præmier for den bedste indsats. Der vil blive præmier til 
den klasse, der har bedst orden på hhv. indskolingen, mellemtrinet og udskolingen. Den del af projektet starter først, når 
rengøringen er på plads. 
 
3. Evaluering af Ny klassedannelse 
På baggrund af elevtalsbevægelser siden 2017/2018, spørgeskemaundersøgelser blandt elever og forældre fra 7. årgang de 
sidste 3 år og tilbagemeldinger fra mellemtrins- og udskolingslærerne have skolebestyrelsen en grundig evaluering af ny 
klassedannelse mellem 6. klasse og 7. klasse. 
Elevtalsbevægelserne viser en markant opbremsning i elevafgangen i udskolingen efter indførelsen af ny klassedannelse. Om ny 
klassedannelse er årsagen til opbremsningen, kan man ikke konkludere noget entydigt om. 
Spørgeskemaundersøgelserne viser lidt mere tilfreds end utilfredshed – og mere tilfredshed hos eleverne end hos forældrene - 
med ny klassedannelse, men der er også udfordringer, som man skal have øje for. Det er specielt to forhold, der fremadrettet 
skal være fokus på: 

• Selv om der er flere glade end ikke glade for de nye klasser, de bliver præsenteret for ved afslutningen af 6. klasse, er der 
også elever, der er kede af det og som ikke synes, at deres ønsker er blevet opfyldt. Det – og hele klassedannelsesprocessen 
– kommer til at fylde meget i den sidste del af 6. klasse. 

• Det er svært at etablere et tæt og nødvendigt samarbejde forældrene imellem i de nye 7. klasser. Det betyder også, at det 
kan være vanskeligt at etablere de vigtige sociale fællesskaber blandt eleverne samt forældrene i de nye klasser. 

Lærernes tilbagemelding peger også på ovennævnte forhold og der kan være tvivl om, der skal bruges uforholdsmæssig mange 
ressourcer for at det lykkes tilfredsstillende. Det til trods vurderer lærerne, at der er mange positive ting ved klassedelingen. 
Skolebestyrelsen besluttede at fortsætte med ny klassedannelse, som skal følges op med endnu en evaluering i skolebestyrelsen 
om et år. En evaluering som er baseret på spørgeskemaundersøgelser blandt elever og forældre og en tilbagemelding fra 
lærerne. Evalueringen skal vise fremgang – særlig på de to ovenstående punkter. 
I forbindelse med opstarten på klassedelingsprocessen på 6. årgang (februar 2023) og i forbindelse med det første 
forældremøde på 7. årgang er det vigtigt at pointere, at det kræver en særlig indsats af kontaktforældrene og 
forældregrupperne i de nye klasser at få etableret et godt forældresamarbejde i samarbejde med skolen. 
 
4. Kontaktforældremøde den 26.1.23 
Der blev omdelt forslag til indhold, program mm. For kontaktforældremødet den 26.1.23. Der var opbakning til planen. 
Der sendes besked om mødet til kontaktforældrene om tidspunkt for mødet inden jul og invitation med program og tilmelding i 
starten af januar. 
I den forbindelse drøftede vi skolebestyrelsens præsentation på hjemmesiden. TTA havde udarbejdet et forslag til indledende 
tekst, som med nogle få justeringer lægges på hjemmesiden. Kontaktoplysninger på de enkelte skolebestyrelsesmedlemmer 
lægges på hjemmesiden efterhånden som PV får besked om det. 
Skolebestyrelsen ønskede en synliggørelse af, hvem der er kontaktforældre i de enkelte klasser på Aula. 
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5. Meddelelsesbogen 
PV orienterede om Meddelelsesbogen, som er Elevplanens afløser. PV præsenterede også udkast til princip for anvendelsen af 
Meddelelsesbogen, som blev godkendt. Det er planen, at Meddelelsesbogen anvendes første gang i forbindelse med forårets 
skole/hjem-samtaler. 
 
6. Meddelelser 
Fra forældre, medarbejdere og ledelse 
Der refereres normalt ikke fra dette punkt. 
 
7. Eventuelt 
Aftale formøde til (nyt) skolebestyrelsesmødet den mandag den 6.2.23. (RB, FBP, KB og PV). 
 
Kommende møder (mødeleder i parentes) 
Torsdag den 26.1.23 kl. 17-20 (kontaktforældremøde (17-19) med efterfølgende opsamling) – Mandag den 6.2.23 kl. 17-20 (FBP) 
– Mandag den 13.3.23 kl. 17-20 (CSH) – Onsdag den 26.4.23 kl. 17-20 (LGO) – Onsdag den 24.5.23 kl. 17-20 (AWF) – Mandag den 
19.6.23 kl. 17-20 (TTA). 
 
Link til skolebestyrelsens site >>> 
 
 
Mødet sluttede kl. 19.25 
Referent: Peter Vinkel 

https://skovshovedskole.aula.dk/om-skolen/skolebestyrelsen

